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 : الملخص
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Abstract 

           This study is aimed at an objective vision of the reality of small and medium-sized enterprises in 

Algeria and stand on the competitive potential from the fact that the latter is a challenge and a stumbling 

block standing in front of Algeria's quest for integration into the global economy. 

 This study concluded that in spite of the efforts made by the government to develop competitive 

small and medium-sized enterprises in Algeria and the promotion but they are not yet able to play its role 

in the development process and still without counterparts in developed countries. 

   Key words: 

Small and medium enterprises, competitive, competitive advantage, rehabilitation programs 

 

Résumé: 

       Cette étude vise une vision objective de la réalité des petites et moyennes entreprises en Algérie, et se 

tenir debout sur le potentiel concurrentiel du fait que ce dernier est un défi et un bloc permanent 

d'achoppement devant de la quête de l'Algérie pour l'intégration dans l'économie mondiale. 

       L'étude a conclu que, en dépit des efforts déployés pour le développement de la concurrence des 

petites et moyennes entreprises en Algérie et de la promotion, mais ils ne sont pas encore en mesure de 

jouer leurs rôles dans le processus de développement et toujours sans homologues dans les pays 

développés. 

     Mots clés: 

Les petites et moyennes entreprises, compétitivité, avantage compétitivité, les programmes de 

réadaptation 


